
Protokół nr XVIII / 16 
z sesji Rady Gminy Brody 

odbytej w dniu  28.06.2016r. 
 
 

1. Otwarcie obrad XVIII Sesji Rady Gminy Brody. 

O godz.900   Przewodniczący Rady p. Lech Kossak otworzył obrady XVIII Sesji Rady Gminy 
Brody. Na podstawie listy obecności stwierdził prawomocność obrad.  
Na 15 radnych, obecnych było 15. Rada jest władna do podejmowania uchwał. 

Przewodniczący Rady spytał  czy są uwagi do proponowanego porządku obrad. 

Wójt  proponuje wprowadzić w pkt 11  projekt uchwały w spr.  uzgodnienia przeprowadzenia 
zabiegów pielęgnacyjnych pomnika przyrody  z gatunku platan klonolistny  
Za wprowadzeniem uchwały do porządku obrad głosowali radni jednogłośnie. 

Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie  przyjęcie porządku obrad z powyższą 
uchwałą. 

Za – głosowali radni jednogłośnie. 

2.  Przyjęcie protokołu z  XVII  sesji 

M. Kowalski zwrócił uwagę na brak zapisu w pkt.4 dot. informacji  Przewodniczących 
Komisji o działaniach podejmowanych w okresie międzysesyjnym. 
Nie było jego wypowiedzi w spr. posiedzenia komisji Mienia komunalnego w maju. 

Przewodniczący Rady prosił o przegłosowanie przyjęcia protokołu. 

Za przyjęciem protokołu z poprzedniej sesji głosowali  wszyscy radni. 

3. Informacja Wójta o działaniach podejmowanych w okresie międzysesyjnym. 

 
Wójt przedstawił informację na piśmie. 
Dodatkowo poinformował o działaniach z ostatnich dni. 

- w dniu 22.06.2016r. był w Frankfurcie na spotkaniu w spr. wniosku drogowego Brody –   
   Forst-Lubsko-Żary.. Zasugerowano, by duży projekt podzielić na mniejsze wówczas będą 
   większe szanse na ich realizację. 
- 24.06.2016r. – Wójt był na zakończeniu roku szkolnego, w tym samym dniu był na  
  obchodach Dni Tuplic- 27.06.2016r. spotkał się z sołtysami naszej gminy. 

   Radni  zadawali pytania dot. pisemnej informacji Wójta. 

M. Tracz  prosi o rozwinięcie pkt. 17   

Wójt – uczestniczył w Konwencie Zrzeszenia Gmin Woj. Lub. W Gryżynie  Gościem 
konwentu był m. innymi wiceminister Jerzy Materna , który przedstawił sprawę przywrócenia 
Odry do II kl. żywotności. Zobligowano biuro zrzeszenia do zorganizowania spotkania w spr. 
nowelizacji  gospodarki odpadami. 

L. Kossak -  odnośnie  pkt 16  oraz pkt 32 

Wójt – 2.06.2016r. w Żarach  omówiono  stan przygotowań do  złożenia wspólnego wniosku 
drogowego Forst-Brody-Lubsko-Żary.  
-  brał udział w szkoleniu  w Nowej Soli na temat gospodarki  wodno ściekowej w nowej  
perspektywie finansowej  w ramach PROW. Omówiono możliwości realizacji oczyszczalni 
ścieków. 
 
 



4. Informacja Przewodniczącego Rady oraz Przewodniczących Komisji o działaniach 

     Podejmowanych w okresie międzysesyjnym. 

 

Przewodniczący Rady  

- 28.04.2016r.  w Urzędzie Gminy  podpisywał uchwały  sesyjne 

- 15.05.2016r.  uczestniczył w obchodach 70 lecia OSP Brody, 

- uczestniczył w posiedzeniach komisji Oświaty, Mienia Komunalnego, Budżetu. 

- był na uroczystości 70 lecia Szkoły Podstawowej w Brodach   

- 21.06.2016r w Urzędzie Gminy  ustalał termin i  tematy dzisiejszej sesji .  

R. Janczewski – komisja Oświaty obradowała 20.05.2016r oraz 13.06.2016r.  

Przewodniczący odczytał treść wniosków. 

M. Tracz  spytał czy są środki na  nagrodę dla najlepszego przedsiębiorcy 

R. Janczewski – będzie to tylko dyplom, puchar Wójta. 

M. Tracz – komisja Budżetu miała dwa posiedzenia – 24.05.2016r oraz 20.06.2016r.  
Przewodniczący omówił wnioski. 

M. Kowalski – komisja Mienia Komunalnego  spotkała się 23.05.2016r. i 15.06.2016r. 
Wnioski komisji radni otrzymali w materiałach sesyjnych. 

R. Łyczakowski – komisja Rewizyjna pracowała nad tematem udzielenia absolutorium 

Wójtowi.  

Przewodniczący Rady poinformował, że nie ujął do porządku obrad projektu uchwały w 
sprawie sprzedaży  nieruchomości w Brodach ( byłej świetlicy). 
Po rozmowach z radnymi uznał, że należy temat odłożyć na następną sesję, dać czas na 
konsultacje . 
 

5. Możliwości aktywizacji bezrobotnych oraz pomocy ubogim i bezrobotnym. 

 

Temat omówiła kierownik Powiatowego Biura Pracy w Lubsku p.Joanna Zielińska Kmera. 
Przedstawiła dane dot. stanu bezrobotnych w powiecie żarskim  w maju 2016r. oraz w latach 
2004 – 2016. 
Omówiła aktywne formy przeciwdziałania bezrobociu na dzień 30.05.2016r. 
Zapoznała zebranych z zasadami ustalania profilu pomocy. 
Radni otrzymali na piśmie dane statystyczne dot. bezrobocia w gminie oraz w powiecie 
żarskim. 
Na wniosek L. Kossaka omówiła dokładnie kwalifikację bezrobotnych do profilu  III. 

M. Tracz spytał ile osób znalazło pracę za granicą, czy rozpoczynający własną działalność 
mogą otrzymać  środki . 

Pani Kierownik odpowiedziała, że nie mają  informacji ile osób dostało pracę za granicą. 
Obecnie mają środki dla otwierających działalność gospodarczą  przez osoby do 30 roku 
życie, którzy są  zarejestrowani w Biurze Pracy 

M. Rudnicki – co z dawnymi pracownikami firmy DART, którzy stracili pracę  i są zarejestro-
wani w Biurze Pracy. 

Pani Kierownik  PUP– zarejestrowały się 3 osoby i czekają na propozycję pracy. 

 

 



6  Propozycja form wypoczynku dzieci i młodzieży podczas wakacji. 
 
Przewodnicząca  Komisji Alkoholowej p. Barbara Czahajda przedstawiła  informację dot. 
planowanego wypoczynku dzieci i młodzieży w okresie wakacji.  
Gminna Komisja RPA ogłosiła konkurs na organizację wypoczynku na terenie gminy, oraz na 
organizację kolonii letnich dla 20 dzieci. 
Wypoczynek na terenie gminy realizować będzie Stowarzyszenie Rodziców, Uczniów i 
Nauczycieli  „ Lepsze Jutro” w Brodach.. 
Organizowane będą wyjazdy dzieci poza teren naszej gminy, wycieczki, jednodniowe, gry i 
zabawy na wsiach . Funkcjonować będzie  świetlica opiekuńczo wychowawcza w Brodach.  
Prowadzone będą zajęcia w bibliotece w Brodach i Bieczu. 
Grupa dzieci  ( 20 osób)  wyjedzie do Sokolca na 10 dniowe kolonie. 
Propozycje wypoczynku będą ogłoszone na stronie BIP Brody. 
 
7. Informacja o sprzedaży mienia komunalnego oraz ocena stanu zaległości w opła- 

tach za mieszkania komunalne i socjalne. 

 
Informację o sprzedaży radni otrzymali na piśmie. 
Przewodniczący  Rady  poprosił o informację dot. zadłużeń w opłatach czynszu. 

Pani Skarbnik przedstawiła stan zaległości na dzień 31.12.2015r. 
W opłatach zalega 18 osób na kwotę 80.670 zł. Z 2016r. zalega 6 osób na kwotę 5.826 zł. 
razem stan na 24.06.2016r. wynosi 86.649 zł. zaległości.  
Z tyt. zalegania w czynszu przekazano 16 spraw do Sądu , pozostałe sprawy były u 
komornika i pozostały bez możliwości egzekucji, 

Przewodniczący  Rady – spytał czy mogą otrzymać wykaz mieszkań zadłużonych  
Radca prawny uważa, że nie ma przeciwskazań. 

Przewodniczący Rady uważa, że coś należy zrobić, by zmniejszyć zadłużenia.  

Pani Sekretarz - Wójt wydał zarządzenie w sprawie umożliwienia spłaty zadłużenia osobom 
będącym w trudnej sytuacji materialnej i życiowej w formie odpracowania należności dla 
Gminy Brody. 

Przewodniczący Rady spytał czy uchwała w sprawie sprzedaży lokali dotyczy tylko ich 
najemców ? 

Pani Sekretarz odpowiedziała, że  tylko najemca może kupić lokal . 

Przewodniczący Rady – jeżeli osoba nie zamieszkuje w lokalu czy może go kupić? 

Pani Sekretarz – wówczas uchwałą Rady Gminy lokal musi być przeznaczony do 
sprzedaży. W tym przypadku najemca ma prawo kupna. Rada musi podjąć uchwałę o 
sprzedaży lokalu w drodze przetargu. 

Dyskutowano nad sprzedażą zadłużonych lokali. 
Radca prawny wyjaśnił, że nie można sprzedać długów. 

Do sprawy zadłużonych lokali radni powrócą. 

Wójt przygotuje propozycje jak wyjść z tych długów. 

8. Rozpatrzenie: 

     - sprawozdania z wykonania budżetu Gminy Brody za 2015r. 

     - sprawozdania finansowego Gminy Brody za 2015r. 

Radni otrzymali wcześniej sprawozdania. 

 



Pani Skarbnik poinformowała, że jest opinia RIO oraz Komisji Rewizyjnej . 

Omówiła ogólne dane dot. sprawozdań.  

Odczytała opinię RIO w spr. wydania opinii o sprawozdaniu z wykonania budżetu za 2015r. 

R. Łyczakowski  odczytał opinię Komisji Rewizyjnej w spr. sprawozdania finansowego za 
2015r. wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu, oraz wniosek  w spr. absolutorium dla 
Wójta Gminy Brody z tyt. wykonania budżetu za 2015r. 

Komisja oceniając wykonanie budżetu za 2015r. oraz przedstawionych wyliczeń w 
poszczególnych działach nie miała większych uwag w tym temacie i pozytywnie opiniuje 
wykonanie budżetu za 2015r. 

W głosowaniu jawnym przy 3 głosach  - za i 1 głosie wstrzymującym się komisja wnioskuje o 
udzielenie absolutorium Wójtowi Gminy Brody. 

Komisja mimo, że nie przedstawiła uwag do wniosku skierowanego do RIO i pozytywnie 
zaopiniowała wykonanie budżetu, miała jednak drobne zastrzeżenia do przedstawionego 
wykonania budżetu. 

1. Komisja wnioskuje o  poprawienie ściągalności podatków i opłat  w dz. 753, w którym 
   mimo, że wykonanie budżetu było na poziomie 97 -100% to zadłużenie bieżące wyniosło  
   ok. 199 tys.zł, a zadłużenie z tyt. ubiegłych lat wyniosło ok. 238 tys. zł. 
2. W dziele 900 gospodarka komunalna – wykonanie budżetu było na poziomie ok. 120% 
    natomiast zadłużenie bieżące wynosi ok. 37 tys. zł. oraz zadłużenie z lat ubiegłych  
    ok 19 tys zł. co tworzy łączną kwotę zadłużenia w tym dziele  56.058 zł. 
3. W dziele ZGKiM mimo, że wykonanie budżetu było na poziomie 108% przy zmniejszonej 
    dotacji U.G. o 16.700 zł. to zaległości wobec zakładu m. innymi w czynszach za  
    mieszkanie, opłatach za wodę i ścieki wynosiła łącznie 263 tys. zł. ( jest to zadłużenie nie 
    tylko z 2015r.). 
    Ogromna różnica między wodą wydobytą a wodą sprzedaną w m3 przekracza grubo  
    ponad 100% co potwierdziła kontrola NIK. 

           Brak mieszkań socjalnych i niemożność przeniesienia lokatorów zalegających z 
czynszami  będzie powodować dalszy wzrost zadłużenia w tym dziale. 
Nasuwa się pytanie jak to możliwe, że  mimo tak dużych zaległości w opłatach oraz różnicy 
w wyprodukowanej,  a sprzedanej wodzie ZGKiM istniał i miał się dobrze. 
Wydaje się, że zabrakło też należytego nadzoru właścicielskiego. 

Uwagi komisji nie miały znaczącego wpływu na wykonanie budżetu w 2015r. Pokazują 
jednak pewne niedociągłości oraz  zagrożenia, a ewentualne ich zlekceważenie będzie 
powodowało dalszy wzrost zadłużeń w latach następnych. 

Wójt – przejmując ZGKiM  w struktury urzędu zdawali sobie sprawę, że będzie wiele spraw 
do  wyprostowania. Wnioski komisji będą przydatne w realizacji funkcjonowania  zakładu. 

Do powyższych sprawozdań radni nie zgłaszali więcej  uwag. 

9. Zapoznanie się z : 

      - uchwałą RIO w spr. opinii o sprawozdaniu z wykonania budżetu Gminy Brody za 

        2015r. 

      - opinią Komisji Rewizyjnej w spr. sprawozdania finansowego  za 2015r.wraz ze 

        sprawozdaniem z wykonania budżetu . 

      - wnioskiem Komisji Rewizyjnej w spr. absolutorium dla Wójta Gminy  Brody z tyt. 

        wykonania budżetu za 2015r.  

      - uchwałą RIO w spr. wydania opinii o wniosku Komisji Rewizyjnej dot. udzielenia  

        absolutorium Wójtowi. 

Radni zapoznali się z powyższymi dokumentami  



 

10. Dyskusja nad sprawozdaniem z wykonania budżetu za 2015r. 

Dyskutowano na powyższy temat przy omawianiu pkt 8. 
 
11. Podjęcie uchwał w sprawie: 

     a/  wyrażenia zgody na zbycie w drodze przetargu nieruchomości stanowiącej  
          mienie komunalne Gminy Brody. 

Radni otrzymali wcześniej projekty uchwał, które przeanalizowano na komisjach. 
Do uchwały nie zgłaszano uwag. 
Przewodniczący Rady odczytał treść uchwały. 
Za podjęciem uchwały głosowano jednogłośnie. 

     b/  wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy na dzierżawę gruntu 
Do uchwały nie zgłaszano uwag. 
Przewodniczący Rady odczytał treść uchwały. 
Za podjęciem uchwały głosowano jednogłośnie. 

     c/ regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie Gminy Brody 
Do uchwały nie zgłaszano uwag. 
Przewodniczący Rady odczytał treść uchwały. 
Za podjęciem uchwały głosowano jednogłośnie. 

     d/ terminu, częstości i trybu uiszczania opłaty za gospodarowanie odpadami 
         komunalnymi  
Do uchwały nie zgłaszano uwag. 
Przewodniczący Rady odczytał treść uchwały. 
Za podjęciem uchwały głosowano jednogłośnie. 

     e/ szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia usług w zakresie odbierania  
         odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości na terenie gminy Brody i 
         zagospodarowania  tych odpadów, w zamian za uiszczoną przez  
         gospodarowanie odpadami komunalnymi, 

Do uchwały nie zgłaszano uwag. 
Przewodniczący Rady odczytał treść uchwały. 
Za podjęciem uchwały głosowano jednogłośnie. 

     f/ zasad udzielania i rozmiaru zniżek w realizacji tygodniowego obowiązkowego 
        wymiaru godzin zajęć nauczycieli, którym powierzono stanowiska kierownicze.   
 
R. Janczewski – tej uchwały komisja oświaty nie otrzymała wcześniej i nie mogła się do niej 
odnieść.  

Pani Sekretarz – projekt organizacyjny szkół został zatwierdzony, Był konsultowany  z panią 
Dyrektor Szkoły. związki zawodowe nie wnoszą uwag, brakuje jeszcze jednej opinii. 

R. Janczewski – wg propozycji pani Minister  kadra kierownicza szkół będzie miała 
dodatkowe prace. 

Pani Sekretarz -  stanęliśmy przed wyborem albo zlikwidowany zostanie 1 etat 
wicedyrektora albo zwiększenie pensum. 

Przewodniczący Rady proponuje przegłosować wniosek radnego R. Janczewskiego. 

M. Tracz – na początku sesji gdy ustalano porządek obrad,  nie zgłaszano zmian . 

Radca prawny – jest to opinia radnego,  a nie wniosek o odrzucenie uchwały. 
Można poddać pod głosowanie wniosek czy radni głosują nad projektem uchwały. 



R. Łyczakowski – opinia Związku Nauczycielstwa Polskiego jest najbardziej miarodajna, 
lecz jej jeszcze nie mamy. 

Pani Sekretarz – może być tak, że we wrześniu po zmianie przepisów będziemy 
podejmować nową uchwałę. 

R. Janczewski – kierownictwo szkoły powinno  mieć więcej czasu na inne sprawy.  

Wójt – Dyrektorzy i tak pracują więcej niż to co mieli zapisane w pensum. 
Jest niż demograficzny, musimy coś zrobić.  Uważa, że ta uchwała nie wpłynie znacząco na 
obciążenie Dyrektora szkoły, bo i tak robią więcej niż jest zapisane. 

R. Janczewski – likwidując etat w-ce dyrektora pogorszy to funkcjonowanie szkoły. 

M,. Tracz spytał dlaczego komisja oświaty nie otrzymała projektu tej uchwały. 

Przewodniczący Rady – komisja oświaty obradowała wcześnie , kiedy ta uchwała jeszcze 
nie była przygotowana.  Dzisiaj są wszyscy radni więc mogą dyskutować.  

R. Łyczakowski proponuje spytać p. Dyrektor co o tym myśli.  

B. Czahajda – została postawiona przed alternatywą  zlikwidowania etatu w-ce dyrektora lub 
zwiększenie pensum. Wybrała drugie rozwiązanie, ponieważ nie widzi pracy z jednym w-ce 
dyrektorem. 

R. Janczewski spytał o jakie środki chodzi. 

Pani Dyrektor stwierdziła, że pensum zwiększy się o 10 godz.  

Przewodniczący Rady odczytał i poddał pod głosowanie powyższą uchwałę. 
Za podjęciem uchwały głosowało 10 radnych, 1 głos był przeciwny, 4 wstrzymało się od 
głosu. 

     g/ zmiany uchwały budżetowej Gminy Brody na 2016r. 

Pani Skarbnik omówiła zmiany. Jedną z pozycji jest przeznaczenie środków na wykonanie 
dokumentacji na remont drogi do Jezior Dolnych. 
Zmianą, którą nie zgłaszała na komisjach jest przeniesienie środków w ramach funduszu 
sołeckiego w Kumiałtowicach,. Wniosek wpłynął do Urzędu wczoraj. 

Przewodniczący Rady  odczytał treść uchwały. 
Za podjęciem uchwały głosowano jednogłośnie. 
 
     h/ rozpatrzenia i  zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz ze sprawozdaniem  
         Wójta Gminy  Brody z wykonania budżetu za 2015r. 
Przewodniczący Rady  odczytał treść uchwały. 
Za podjęciem uchwały głosowano jednogłośnie. 
 
     I/ absolutorium dla Wójta  Gminy Brody z tyt. wykonania budżetu za 2015r. 
Przewodniczący Rady  odczytał treść uchwały. 
Za podjęciem uchwały głosowało 8 radnych, 7 osób wstrzymało się od głosu. 

   J/ uzgodnienia przeprowadzenia zabiegów pielęgnacyjnych pomnika przyrody  z 
       gatunku platan klonolistny 

Pani Sekretarz stwierdziła, że jest to drzewo rosnące na działce wspólnoty mieszkaniowej 
na ul. Kilińskiego 10.. Mieszkańcy złożyli  prośbę  o wygałęzienie drzewa, które jest 
pomnikiem przyrody. Działka jest współwłasnością 6 właścicieli i na nich ciąży obowiązek 
dokonania wszelkich potrzebnych prac.  My, na koszt właścicieli wskażemy jakie zabiegi 
pielęgnacyjne muszą być zrobione, 

B. Czahajda  - jest jedną z właścicielek tej działki. Oni zwracają się do gminy  o wsparcie 
finansowe . 



Przewodniczący Rady -  proponuje przyjąć uchwałę. Wspólnota zwróci się  z pismem do 
urzędu z prośbą o wsparcie finansowe, wówczas wspólnie rozważą taką możliwość. 

Przewodniczący Rady  odczytał treść uchwały. 
Za podjęciem uchwały głosowało 13 radnych, 2 osoby wstrzymały się od głosu. 

O godz. 1135 salę obrad opuścił radny Marek Tracz. 

12.  Interpelacje i zapytania radnych 
 
M. Kowalski – stan wody w Mariance nie polepszył się. Wg wypowiedzi Z. Rękasa należy 
wymienić filtry na większe. Dlaczego tego jeszcze nie zrobiono. 

Przewodniczący Rady –  temat ten był poruszany przez młodzież na komisji oświaty. 

Wójt – na etapie odwiertu i budowy wyniki wody nie potwierdzały złego wyniku wody. 
Obecnie badanie nie wykazują takich przekroczeń, by woda była niezdatna do picia .  
W lipcu zostanie przepłukana sieć, należy zastanowić się co dalej z tym zrobić. 

J. Ostapiej – na komisji Wójt stwierdził, że budynek w Jałowicach 11 jest zabezpieczony, a 
tak nie jest. 

Wójt – mówił, że zostanie zabezpieczony. Sprawdzi dlaczego jeszcze tego nie zrobiono. 

J. Ostapiej – kiedy będą koszone pobocza dróg gminnych, prosi, by informować o tym 
sołtysów. 

Wójt – pobocza będą systematycznie koszone. 
 
13.  Wolne wnioski.    

Wanda Seul spytała kiedy będą koszone wały p.powodziowe. 

Wójt – w tej sprawie wyślemy pismo do Zarządu Dróg Wodnych. 

 

14.  Zamknięcie obrad Sesji.                                                                                                       

O godz.1145   Przewodniczący Rady p. Lech Kossak zamknął obrady XVII Sesji 

Rady Gminy Brody. 
 
Protokołowała 
Mirosława Dudziak 


